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Råd för funktionshinderfrågor 

vid trafik- och renhållningsnämnden 

och Stockholms Stads Parkerings AB 

PROTOKOLL 2/2014 

 

 

   
 

 Tid Måndagen den 31 mars 2014  

kl. 13.00 – 17.00 
   

 Plats Lavals rum, Tekniska Nämndhuset 

 
   

 Justerat  

  

 

 

 

Ulrika Voghera Bo Andersson 

 

  

 

 
Närvarande  

 

 
 Ledamöter: 

 Ulrika Voghera, (HSO/HRF), ordföranden  

Anders Carlsson, (HSO/RTP-S)  

Gunnar Slätt, (HSO/FHDBF)  

Monicka Zachari (SRF)  

Bo Andersson, (HSO/Neuroförbundet Stockholm) 

 

 

 
Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Åse Geschwind samt föredragande 

Jarina Edlund, Pernilla Johnni,  Lena Karlsson, Torkel 

Kjellman, Pia Krensler, Cecilia Sjödin, Elisabeth Ström, 

Peder Svensson och Henrik Söderström. 
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 § 1 
Val av justerare  
 
Beslut 

Rådet utser Bo Andersson att tillsammans med 

ordföranden Ulrika Voghera justera dagens protokoll. 

 

 § 2 
Dagordningen fastställs 
Dagordningen godkänns med två tillägg under punkten 

övrigt. 

 

 

 § 3 
Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll 10/2013 från rådets 

sammanträde den 2 december, minnesanteckningar från 

nämndens möte med FH-rådet den 12 december 2013 

samt protokoll 1/2014 från rådets sammanträde den 27 

januari 2014 samt lägger dessa till handlingarna. 

 

 § 4 
Inkomna skrivelser och protokoll 
Följande skrivelser och protokoll läggs till handlingarna: 

 

a) Protokoll 1/2014 från kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor från den 

20 januari 2014. 

b) Protokoll 1/2014 från stadsbyggnads- och 

exploateringsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor från den 28 januari 2014. 

c) Protokoll 2/2014 från stadsbyggnads- och 

exploateringsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor från den 18 februari 2014. 
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 § 5 
Inkomna remisser 
Rådet går igenom en förteckning över de remisser som 

inkommit till trafik- och renhållningsnämnden sedan 

rådets senaste sammanträde.  

 
Beslut 

Rådet beslutar att be om två föredragningar vid 

sammanträdet den 12 maj 2014. En om ”Förslag till 

riktlinjer för serveringstillstånd” och en om ”Åtgärdsvals- 

och idéstudie av regional kapacitetsstark kollektivtrafik 

till Nordostsektorn i Stockholms län”. 

 

 

 § 6 
Ärenden tagna på delegation 
 

Inga ärenden är tagna på delegation till dagens 

sammanträde. 

 

 

 § 7 
Val av ny ordförande och vice ordförande i rådet  
för 2014 
Elisabeth Bergvall har avsagt sig ordförandeskapet och 

rådet behöver därför utse en ny ordförande och vice 

ordförande för år 2014. 

 
Beslut 

Rådet beslutar att välja Ulrika Voghera till ordförande. 

Ingen vice ordförande väljs. Rådet beslutar att om 

ordinarie ordföranden inte kan närvara vid ett 

sammanträde väljs en ordförande för det aktuella 

sammanträdet vid den tidpunkten. 
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 § 8 
Trafik- och renhållningsnämnden 
Preliminär föredragningslista till nämndens sammanträde 

den 8 april är utsänd till rådet. 

 
Beslut 

Rådet lägger föredragningslistan till handlingarna. 

 

 § 9 
Stockholm Stads Parkerings AB 
Föredragande Lena Karlsson 

 
Studiebesök i Arenagaraget våren 2014 

Lena Karlsson från Stockholms Parkering redogör för 

upplägget av det studiebesök i Arenagaraget som 

Stockholms Parkering bjudit in rådet till måndagen den  

7 april 2014 kl. 14.00 – 17.00. En inbjudan till 

studiebesöket är delad till rådet vid dagens sammanträde. 

 
Information om parkeringen utanför Cirkus på 
Djurgården 

Lena Karlsson informerar om att Stockholms Parkering 

tagit över ansvaret för parkeringsplatserna utanför Cirkus. 

Det medför att handikapptillstånd gäller på parkeringen. 

 
Beslut 

Rådet tackar för informationen och ser fram emot att delta 

i studiebesöket den 7 april. 
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 Genomgång av ärenden 
 

 § 10 
Strategisk bullerkartläggning och  
åtgärdsprogram buller 2014-2018 
Föredragande Elisabeth Ström 

 

Enligt ett EU direktiv är kommuner med fler än 100 000 

invånare skyldiga att göra en bullerkartläggning och ett 

åtgärdsprogram för buller. Stadens nya bullerkartläggning 

och åtgärdsprogram för tiden 2014 – 2018 tas upp i 

kommunfullmäktige i april 2014. 

 
Beslut 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

 § 11 
Cykelåtgärder på Götgatan. Uppdrag i budget 
Föredragande Henrik Söderström 

 

Trafik- och renhållningsnämnden genomför under våren 

och sommaren 2014 ett försök att omstrukturera 

Götgatan. Genom mindre förändringar i gaturummet ska 

gatuutrymmet omfördelas mellan trafikslagen i syfte att 

reducera antalet bilkörfält, flytta ut gatuparkeringen samt 

skapa ett brett cykelfält på det tidigare 

parkeringsutrymmet, för att därigenom ge mer utrymme åt 

cyklister och fotgängare. 

 
Beslut 

Rådet tackar för informationen. 
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 § 12 
Tillgänglighetsåtgärder 2013 – slutredovisning 
Föredragande Pernilla Johnni 

 

Sedan år 2011 framgår det tydligt i stadens budget att 

varje nämnd och bolag ska ta ansvar för och se 

tillgänglighetsfrågorna som en del i den dagliga 

verksamheten. Alla åtgärder som kontoret utfört har 

utformats i enlighet med stadens handbok ”Stockholm - 

en stad för alla. Handbok för utformning av en tillgänglig 

och användbar miljö”. Åtgärder och ombyggnader har 

utförts såväl i inner- som ytterstaden.  

 

Ulrika Voghera vill gärna delta på någon av de 

insiktsutbildningar som kontoret anordnar och Pernilla 

Johnni lovar att återkomma med datum för 

utbildningarna. 

 
Beslut 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

 § 13 
Förbifarten och tillgänglighetsaspekter 
Föredragande Cecilia Sjödin  

 

Trafikverket behöver tillstånd av mark- och 

miljödomstolen för att inom ramen för byggandet av 

Förbifart Stockholm - leda bort grundvatten och bygga 

tillfälliga hamnar. Trafikkontoret har att svara på en 

remiss som kommit till staden och som berör fyra olika 

mål i domstolen. Cecilia Sjödin redogör för stadens roll i 

Trafikverkets projekt ”Förbifart Stockholm”. 

 
Beslut 

Rådet tackar för informationen. 
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 § 14 
Tillgänglighetsfrågor inom ramen för tecknande  
av nytt koncessionsavtal avseende toaletter på 
offentlig plats 
Föredragande Torkel Kjellman och Peder Svensson 

 

Torkel Kjellman och Peder Svenson informerar om 

kontorets arbete med upphandlingen av ett nytt 

koncessionsavtal avseende toaletter och andra nyttigheter 

på offentlig plats. I avtalet ingår att det ska vara möjligt 

att ha reklam på vissa av dessa nyttigheter. Sista 

anbudsdag är den 5 maj 2014. Kontoret kommer att 

återkomma till rådet och be om rådets synpunkter på de 

toaletter som anbudsgivarna föreslår.  

 
Beslut 

Rådet tackar för informationen. 

 

 

 § 15 
Remiss från näringsdepartementet om ändring i  
trafikförordningen och vissa andra frågor 
rörande parkeringstillstånd för personer med 
funktionshinder 
Föredragande Jarina Edlund  

 

Regeringen har givit Stockholms stad möjlighet att yttra 

sig över promemorian Förslag till ändring i 

trafikförordningen (1998:1276) och vissa andra frågor 

rörande parkeringstillstånd för personer med 

funktionshinder. Trafikkontoret ser överlag positivt på 

förslagen i promemorian. 

 
Beslut 

Rådet tackar för informationen och framför att de håller 

med kontoret om att det vore bra med en gemensam 

ansökningsblankett, en gemensam mall för läkarintyg och 

andra eventuella intyg. Rådet ser även positivt på att 

inrätta en central tillståndsmyndighet för att få en enhetlig 
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tillämpning av parkeringstillstånden. 

 

 

 § 16 
Förslag till Kajstrategi för Stockholms Hamnar.  
Remiss 
Föredragande Pia Krensler 

 

Med anledning av remissen om Kajstrategi för 

Stockholms Hamnar redogör stadsträdgårdsmästaren Pia 

Krensler för det arbete som pågår med att ta fram ett 

övergripande policydokument för staden ”Kaj och strand 

Stockholm. Vattennära miljöer i centrala staden – 

vägledning”. Policydokumentet är ett av fyra 

övergripande policydokument som anger riktlinjer för hur 

staden arbetar för att utveckla det offentliga rummet. De 

övriga tre policydokumenten behandlar gata, park och 

torg. 

 
Beslut 

Rådet tackar för informationen.  

 

 

 § 17 
Bevakningslistan 
Rådet går igenom och uppdaterar bevakningslistan. 

 

 

 § 18 
Övriga frågor 
 

a) HSO planerar två utbildningsdagar för rådets 

ledamöter. En den 11 april och en den 14 maj. 

Inbjudan är utsänd till rådet från HSO. 

 

 

b) Pilotprojektet ”4:an ska fram” invigdes den 17 mars 

och pågår till den 19 juni. 
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Ett svar på den skrivelse som rådet överlämnade till 

trafik- och renhållningsnämnden vid rådets sammanträde 

den 27 januari 2014 är delat till rådet. 

 
Beslut 

Rådet tackar för svaret. 

 

c) Sammanträdestider – Ett nytt dokument med rätt 

sammanträdestider är utsänt till rådet. 

 

d) Avdelningen avfall övergår från trafikkontoret till 

Stockholm Vatten vid halvårsskiftet 2014. 

 

e) Renhållning vid stadens återvinningsplatser. 

 

Anders Carlsson frågar hur det ska gå till med städningen 

vid stadens återvinningsplatser. Som det ser ut nu så är det 

ofta ostädat runt stationerna efter det att entreprenören 

tömt behållarna. 

 
Beslut 

Rådet önskar få en föredragning om hur stadens avtal med 

FTI (Förpacknings- och tidningsinsamlingen) fungerar. 

 

 

f) Upprop avseende alla elevers rätt att få lära sig 

teckenspråk i grundskolan. 

 

Gunnar Slätt har mejlat ut ett upprop till rådet som 

handlar om alla elevers rätt, oavsett hörsel, att få lära sig 

grundläggande teckenspråk i grundskolan. 

 
Beslut 

Rådet ber Gunnar Slätt mejla länken för uppropet en 

gång till så att de som vill skriva under kan göra det. 

 

Vid protokollet 

 

 

Åse Geschwind 


